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ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Θέμα: «Ανεπαρκής χρηματοδότηση και προβλήματα των Δασικών Υπηρεσιών 

Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου»  

Βρισκόμαστε στην «καρδιά» της αντιπυρικής περιόδου. Μιας αντιπυρικής περιόδου που, με 
βάση τις εξαγγελίες και τα μεγαλόπνοα σχέδια του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης, αλλά και 
του ίδιου του πρωθυπουργού, όλα είναι άριστα προετοιμασμένα και σε πλήρη ετοιμότητα. Η 
οικολογική καταστροφή όμως από τις πυρκαγιές, που συντελείται αυτή τη στιγμή σε όλη την 
Ελλάδα και κυρίως στο παρθένο δάσος της Δαδιάς είναι τεράστια και θα επηρεάσει το μέλλον 

αυτής της χώρας. 

Δυστυχώς, η σκληρή πραγματικότητα έδειξε και δείχνει ότι κάθε άλλο παρά προετοιμασμένος 

και σε πλήρη ετοιμότητα είναι ο κρατικός μηχανισμός για αντιμετώπιση δασικών πυρκαγιών. 
Ένας μηχανισμός Πολιτικής Προστασίας που λειτουργεί χωρίς σαφές νομοθετικό πλαίσιο, με 
ένα Πυροσβεστικό Σώμα με ελλείψεις σε προσωπικό(3.600 κενές οργανικές θέσεις), 
τριχοτομημένο (μόνιμοι, πενταετείς, εποχικοί), γηρασμένα μέσα (αυτοκίνητα, εναέρια μέσα, 
εξοπλισμός κ.ά.), ενώ οι δασικές υπηρεσίες –παρά την καθοριστική  συμβολή τους, ειδικά 

στον τομέα της πρόληψης- είναι πλήρως αποψιλωμένες. 

Οι Διευθύνσεις Συντονισμού είναι υποστελεχωμένες τόσο σε δασικό όσο και σε διοικητικό 
προσωπικό και προσπαθούν να ανταποκριθούν στα νέα τους καθήκοντα, καθώς η οικονομική 

δραστηριότητα των Δασικών Υπηρεσιών μεταφέρθηκε στις Διευθύνσεις Συντονισμού στα 
μέσα του οικονομικού έτους. Αυτό δημιούργησε μεγάλα και δυσεπίλυτα προβλήματα τόσο στις 
προμήθειες καυσίμων, στις επισκευές των υπηρεσιακών αυτοκινήτων (τα οποία μετά από την 
οποιαδήποτε ζημιά ακινητοποιούνται), στις προμήθειες γραφικής ύλης (μελάνια κ.λπ.) και 

τέλος στην έκδοση αποφάσεων ανάληψης υποχρέωσης για τις πληρωμές υπερωριών και 
εκτός έδρας αποζημιώσεων για την υλοποίηση του προγράμματος Δασοπροστασίας 2022. Οι 
δασικοί υπάλληλοι κάνουν φιλότιμες προσπάθειες να ανταποκριθούν, όμως η μεταφορά αυτή 
θα έπρεπε να γίνει βάση ενός ορθολογικού προγραμματισμού, κυρίως όμως με επιπλέον 
προσλήψεις και την κατάλληλη εκπαίδευση διοικητικών υπαλλήλων που θα στελεχώνουν τις 

Δ/νσεις Συντονισμού.  

Αξίζει να σημειωθεί ότι το Πρόγραμμα Δασοπροστασίας έχει ισχύ από το Μάιο έως το 

Δεκέμβρη. Όμως η χρηματοδότηση που μόλις έστειλε το Υπουργείο Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας για να λειτουργήσει το συγκεκριμένο πρόγραμμα για το 2022 είναι για τον 
Αύγουστο και ίσως  τον μισό Σεπτέμβρη. Μέχρι και αυτή τη στιγμή δεν υφίσταται το  
Πρόγραμμα Δασοπροστασίας 2022 στην Επιθεώρηση Εφαρμογής Δασικής Πολιτικής στις 
Περιφέρειες Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου (12 νομοί και 3 Περιφέρειες) λόγω μη 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

6757

Ημερομ. Κατάθεσης:

29/7/2022



κατανομής σχετικής χρηματοδότησης από το ΥΠΕΝ.  Παράλληλα, οι Δασικές Υπηρεσίες δεν 
έχουν αρμοδιότητες και δεν έχουν ορισθεί ούτε προσωρινοί προϊστάμενοι. 

Επιπροσθέτως, οι υπάλληλοι σε πολλές υπηρεσίες της Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και 
Ιονίου δεν έχουν αποζημιωθεί για τις υπερωρίες και τα οδοιπορικά από το Πρόγραμμα 
Δασοπροστασίας 2021, τουλάχιστον για (3) τρεις μήνες δεδουλευμένα. Αυτό αφορά και τα 

μέλη των επιτροπών Εξέτασης Αντιρρήσεων κατά των Δασικών Χαρτών, τα οποία έχουν να 
πληρωθούν από τον Νοέμβριο του 2021. 

Η Ν.Δ. όχι μόνο δεν υλοποίησε το μνημόνιο συνεργασίας Π.Σ. και δασικών υπηρεσιών, που 

υπεγράφη επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ (4/2019) και προέβλεπε συγκεκριμένες δράσεις, καθώς και 

προσλήψεις, μετά από χρόνια, στις δασικές υπηρεσίες, της «πήρε» και τρία χρόνια 

διακυβέρνησης μέχρι το αρμόδιο υπουργείο να «ανακαλύψει» την ανάγκη στενής 

συνεργασίας δασικών υπηρεσιών και Πυροσβεστικού Σώματος. 

Επειδή, η προκλητικά ανεπαρκής χρηματοδότηση των Δασικών Υπηρεσιών εγκυμονεί 
σοβαρότατους κινδύνους, 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Προτίθεται να προβεί σε άμεση ενίσχυση της ανεπαρκέστατης χρηματοδότησης των 
Δασικών Υπηρεσιών Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου ώστε αυτές να 

ανταπεξέλθουν στις αυξημένες ανάγκες τους;  

2. Προτίθεται να  προχωρήσει στην πρόσληψη και την κατάλληλη εκπαίδευση 

διοικητικών υπαλλήλων που θα στελεχώνουν τις Δ/νσεις Συντονισμού; 

3. Προτίθεται να υλοποιήσει το μνημόνιο συνεργασίας Π.Σ. και δασικών υπηρεσιών, 

που υπεγράφη επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ (4/2019); 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Μάρκου Κώστας 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βαρεμένος Γιώργος 

Βίτσας Δημήτρης 

Γκιόλας Γιάννης 



Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Ειρήνη 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

 Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Πέρκα Θεοπίστη 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σκούφα Ελισσάβετ 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φωτίου Θεανώ 

Χαρίτσης Αλέξης 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 

 

 




